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ПРОТОКОЛ 

ОТ ПРОВЕДЕНО СЪВМЕСТНО ЗАСЕДАНИЕ НА ОБЛАСТНИЯ ЩАБ ЗА 

ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ОБЛАСТНИЯ ПЛАН ЗА ЗАЩИТА ПРИ БЕДСТВИЯ НА 

ОБЛАСТ ЯМБОЛ НА 18.06.2024 г. 

 

 Днес, 18.06.2024 г. от 10:00 часа се състоя редовно заседание на Областния щаб 

за изпълнение на Областния план за защита при бедствия на област Ямбол. На 

заседанието присъстваха повече от половината от членовете на Областния щаб 

/приложен присъствен лист/: 

1. Биляна Кавалджиева-Димитрова – Областен управител на област Ямбол и 

Ръководител на Областния щаб 

2. Николай Костадинов – Зам. областен управител на област Ямбол и Зам. 

Ръководител на Областния щаб 

3. Йордан Йорданов – Специалист по ОМП в ОА Ямбол и секретар на Областния 

щаб 

4. Комисар Кольо Гяуров – Директор на Регионална дирекция „Пожарна        

безопасност и защита на населението“ 

5.  Гл. инспектор Любомир Донев – Началник сектор „ООР“ ОДМВР-Ямбол 

6. Димитър Иванов – Началник сектор в Регионална дирекция „Гранична 

полиция“ - Елхово 

7. Капитан Господин Коев – Военно формирование 52590 

8. Капитан Иван Иванов – Военно формирование 26030 

9. Тихомир Петков – Главен експерт по ОМП на община Ямбол 

10. Живко Танев – Ст. Специалист ОМП в община Стралджа 

11. Инж. Галин Костов – Директор на Областно пътно управление Ямбол 

12. Петър Гендов – Кмет на община Елхово 

13. Лиляна Атанасчева – Специалист ОМП в община Болярово 

14. Стойко Стойков – РУО Ямбол 

15. Светлан Динев – „Електроразпределение Юг“ ЕАД 

16. Евгени Груев – „ВиК“ ЕООД Ямбол 

17. Христо Христов – ЦСМП Ямбол 

 18. Николай Касидов –  „Напоителни системи“ ЕАД, клон Средна Тунджа, 

ХТР -  Ямбол 

19. Д-р Радостина Калчева-Николова – Директор на РЗИ Ямбол 

20. Инж. Борислав Цветков – Директор на ДЛС Тунджа – Ямбол 

21. Инж. Николай Мишинев – Директор на ДГС Елхово 

 22. Владимир Стоев – Директор на дирекция „ОМП“ на община „Тунджа“ 

23. Димитринка Димитрова – Секретар на община Тунджа 
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Заседанието бе открито и водено от Биляна Кавалджиева-Димитрова – областен 

управител и ръководител на Областния щаб, която запозна присъстващите с 

дневния ред, а именно: 

1. Запознаване с актуални заповеди и документи. 

2. Анализ на пожарната обстановка през 2023 г. и даване на насоки за 

недопускане и ограничаване на последствията от пожари през 2024 г. 

3. Доклади на ръководители на фирми, ведомства и общини относно готовността 

за предотвратяване на пожари и обезопасяване на водните площи през летния 

период. 

4. Разбор, указания и закриване на заседанието.  

По т.1 от дневния ред  

Секретарят на Щаба г-н Йорданов запозна присъстващите с актуализираните 

заповеди и документи: 

- Заповед на Областен управител относно промяна в състава на Областния щаб 

за изпълнение на Областния план за защита при бедствия; 

- Заповед на Областен управител относно осигуряване на пожарната 

безопасност на обектите, населените места, посевите и горите в Ямболска 

област по време на пожароопасния летен период на 2024 г.; 

- План за информационен обмен и взаимодействие при усложнена пожарна 

обстановка. 

  

 По т. 2 от дневния ред  

 Г-жа Кавалджиева даде думата на Директора на РДПБЗН Ямбол – комисар Кольо 

Гяуров, който направи анализ на пожарната обстановка през 2023 г. и даде насоки и 

препоръки за недопускане и ограничаване на последствията от пожари през 2024 г.  

 Изготвен е план за дейността на РД“ПБЗН“ през лятната кампания, в който като 

основни насоки са залегнали – завишаване на контрола за стриктно спазване на 

правилата и нормите за пожарна безопасност в земеделските земи и горските територии, 

подобряване на превантивната дейност и взаимодействието с органите на местното 

самоуправление и други държавни контролни органи,  разпоредени са мерки за 

недопускане и ограничаване на последствията от пожари в обектите, населените места, 

посевите и горите по време на пожароопасния летен период на 2024 г.  

Г-жа Кавалджиева попита има ли информация какъв е броя на пожарите от 

началото на пожароопасния сезон до момента и какъв е той в сравнение с предходната 

година.  

Комисар Гяуров отговори, че е направена статистика която показва, че за периода 

от 01.06.2024 г. до момента са възникнали около 67 произшествия, като за сравнение през 

изминалия пожароопасен сезон за същия период са били само 32. Комисар Гяуров 

обясни, че това се обуславя от високите дневни температури, които са необичайни за 

този период  /подробен доклад е приложен към протокола/. 
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По т. 3 от дневния ред  

-   Капитан Иван Иванов -  представител на военно формирование 26030 Безмер,         

      докладва за състоянието и възможностите на формированието за овладяване и 

      преодоляване на последствията от пожари. Капитан Иванов разясни също и  

      какъв е реда за привличане на военни формирования за оказване на помощ за 

      овладяване на последствията от бедствия /подробен доклад е приложен към  

      протокола/; 

-  Капитан Господин Коев - представител на военно формирование 52590,        

 докладва относно подготовката и готовността  на модулното 

 формирование при гасене на пожари и изготвения и утвърден план за оказване 

 на помощ  на населението при бедствия /подробен доклад е приложен  към 

 протокола/; 

- Инж. Борислав Цветков – Директор на ДЛС Тунджа – Ямбол, докладва за 

изпълнението на противопожарните мероприятия и готовността за 

предотвратяване на горски пожари през 2024 г. Посочи също че са изготвени  

годишен план за защита и план за действие при гасене на пожари, изградена е 

постоянно действаща специализирана група за дежурство, разузнаване, 

първоначална атака и действия при гасене на пожари в горските територии. 

През периода на летния сезон се изготвя ежемесечен график и се осъществяват 

дежурства от 12 служители /подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Инж. Николай Мишинев – Директор на ДГС Елхово, докладва дейностите по 

контрол, опазване и защита на горските територии от пожари. Посочи че са 

изготвени и съгласувани всички планове за действие при гасене на пожари. 

Сформирани са две специализирани групи за гасене на пожари, които дежурят 

24 часа, оборудвани са и две противопожарни депа. Г-н Мишинев изтъкна, че 

голям брой пожари ще започнат след жътва, а наскоро възникналия пожар на 

територията на с. Воден може би е причинен от група мигранти. Той сподели, 

че превенцията е много важна, за да може да се осъществява контрола след 

жътвата и по време на косене на пасищата. Също така изтъкна, че имат много 

добра комуникация с общините, пожарната служба и гранична полиция, като 

поради това времето за реакция е много бързо. През тази година от 

предприятието са закупени 12 комплекта специализирани работни облекла 

/подробен доклад е приложен към протокола/; 

 Г-жа Кавалджиева сподели, че през изминалата година Министъра на 

земеделието е издал заповед, с която ограничава часовия диапазон в който 

може да се почистват пасищата и това е имало много положителен резултат. 

Тя заяви, че ще апелира и тази година да бъде издадена такава заповед.  

- Светлан Динев – представител на „Електроразпределение Юг“ ЕАД, докладва 

за извършените превантивни дейности на дружеството и подготовката на 

аварийните групи за работа при пожари. Г-н Динев заяви, че особено внимание 

е обърнато на въздушните изводи преминаващи през горски територии  

/подробен доклад е приложен към протокола/; 
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-  Д-р Радостина Калчева-Николова – Директор на РЗИ Ямбол, докладва относно 

  спазването на Наредбата за водноспасителната дейност и обезопасяването на 

  водните площи и басейните за обществено ползване. Относно готовността на 

  РЗИ за осигуряване на медицинска помощ на населението при пожари е 

  създадена организация за осъществяване на добро взаимодействие между 

  структурите, имащи отношение по оказване на спасителни действия при 

  бедствия с цел съхраняване на живота и здравето на населението. Г-жа 

 Калчева заяви, че поради промяна на Наредбата за водноспасителната 

 дейност и обезопасяването на   водните площи и басейните за обществено 

  ползване,  съвместни проверки с общините и БЧК не са извършвани и не 

  предстои да бъдат извършвани /подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Николай Касидов – представител на „Напоителни системи“ ЕАД, клон Средна 

Тунджа докладва относно техническото и експлоатационно състояние, за 

готовността на дружеството при възникване на аварийни и бедствени 

ситуации и поражения по стопанисваните участъци и съоръжения. Извършени 

са технически прегледи на всички стопанисвани от дружеството язовири на 

територията на област Ямбол, направени са корекции на множество речни 

корита, почистени са напоителните канали и са поставени табели с надписи 

„Къпането забранено“ /подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Инж. Галин Костов – Директор на Областно пътно управление Ямбол, 

докладва за предприетите необходимите дейности във връзка с пожарната 

безопасност по Републиканската пътна мрежа. Извършва се е машинно косене 

на тревните площи по банкетите на всички Републикански пътища, почистват 

се съдовете за смет по пътните отбивки на автомагистрала „Тракия“ и пътя Е-

7 в участъка между гр. Елхово и ГКПП „Лесово“. На фирмите работещи по 

Републиканските пътища на Област Ямбол писмено е възложено спазването 

на Наредбата от 2014 г. за правилата и нормите за пожарна безопасност при 

извършване на дейности в земеделски територии /подробен доклад е 

приложен към протокола/; 

- Тихомир Петков – Главен експерт по ОМП на Община Ямбол, докладва за 

изпълнените превантивни мероприятия и изготвените заповеди в общината, 

касаещи противопожарната обстановка, като особено внимание е отделено на 

опазване на житните посеви и горските насаждения. В процес на изготвяне е 

заповед на кмета на общината за забраняване на къпането в неохраняеми 

водни площи на територията на общината. Почистват се редовно тревни 

площи, суха растителност и нерегламентирани сметища. Служители от 

„СПООР“ ще проверяват забранените и потенциално опасни за къпане места 

/подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Димитринка Димитрова – Секретар на община Тунджа, докладва за 

готовността на общината за борба с пожарите през летния период на 2024 г. и 

обезопасяването на водните площи. Във връзка с недопускането на пожари е 

издадена заповед за обявяване на пожароопасния сезон и заповед за 

настъпването на „Восъчна зрялост“ по житните култури. Относно 

водноспасителната дейност е издадена заповед за забранените и разрешените 
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за къпане места на територията на общината. Създадена е организация за 

недопускане на инциденти, осигурено е добро взаимодействие и 

информационен обмен между кметовете, кметските наместници, фирмите и 

учрежденията. Общината е технически обезпечена за реакция при инциденти, 

има изградени противопожарни депа, има специализирано звено по „БКС“, 

което  участва активно при овладяването на критични ситуации на 

територията на общината /подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Петър Гендов – Кмет на община Елхово, докладва за създадената организация 

в община Елхово за недопускане на пожари и възможностите за реакция при 

възникването на такива. В изпълнение на заповед № РД-383/18.04.2024 г. на 

кмета на община Елхово е проведено заседание на ОбЩК на СНАВР, 

кметовете на кметства и кметски наместници във връзка с осигуряване на 

пожарна безопасност на обектите, населените места и горите в община Елхово 

по време на пожароопасния летен период на 2024 г. На заседанието са приети 

необходимите мерки за бързата реакция при възникване на пожар. Извършена 

е проверка на пожарните хидранти за техническата им изправност и 

обозначаване, засилен е контрола в земеделските територии. Във връзка с 

обезопасяването на водните площи е издадена заповед, в която са посочени 

обектите разрешени за къпане на територията на общината. /подробен доклад 

е приложен към протокола/; 

- Живко Танев – Старши специалист ОМП в община Стралджа, докладва за 

готовността на общината за борба с пожарите през летния период на 2024 г. и 

обезопасяването на водните площи. Издадена е заповед относно осигуряване 

на пожарна безопасност на обектите, населените места, посевите и горите в 

община Стралджа. Регламентирани са организацията и спазването на 

правилата за пожарна безопасност от страна на кметовете и кметските 

наместници, собствениците и ползвателите на горски територии, 

ръководителите на обекти разположени в тях, сдружения на ловците и 

риболовците. Предстои изготвянето на общински план за информационен 

обмен и взаимодействие при усложнена пожарна обстановка. Относно 

организацията по обезопасяването на водните площи и водноспасителната 

дейност на територията на община Стралджа е издадена заповед, с която се 

забранява използването на откритите канали, изкопите, реките, езерата, 

язовирите и микроязовирите за къпане, плуване и други водни спортове, както 

и използването на плавателни съдове и съоръжения с развлекателна цел 

/подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Лиляна Атанасчева – Специалист ОМП в община Болярово, докладва за 

проведените превантивни мероприятия в общината, за създадените условия за 

борба с горските пожари и възможните сили и средства с които разполага. 

Издадени са заповеди на кмета на община Болярово, относно осигуряване на 

пожарната безопасност, предотвратяването и гасенето на пожари в горските 

територии и селскостопанските земи. Издадена е заповед относно 

организацията по обезопасяване на водните площи. Предприети са мерки за 
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окосяване на високите треви, възникнали от обилните валежи през месеците 

април и май. /подробен доклад е приложен към протокола/; 

- Евгени Груев – Представител на „ВиК“ ЕООД Ямбол, докладва за 

организацията и готовността на дружеството за справяне при възникване на 

аварии, за изправността на пожарните хидранти и съгласуване на 

местоположението им с РС ПБЗН /подробен доклад е приложен към 

протокола/; 

 По т. 4 от дневния ред  

 

 Г-жа Кавалджиева сподели, че след направения анализ от предходното 

заседание на Областния щаб, свързан с пожароопасния сезон на 2023 г., се 

констатира липсата на актуализирани планове за защита при бедствия от 

общините, с изключение на община Тунджа, която наскоро изготви и съгласува 

изцяло нов План за защита при бедствия. Г-жа Кавалджиева изтъкна, че това 

забавяне се отразява и на актуализацията на Областния план. Тя информира 

представителите на общините, че комисар Гяуров е издал заповед, с която е 

определил служители от пожарна безопасност, които да оказват съдействие на 

всяка община при актуализацията на плановете. Също така попита какви 

трудности и проблеми срещат при разработването, за да могат да се определят 

някакви разумни срокове за тяхното приключване. 

 

 В заключение, Областния управител и Ръководител на щаба за изпълнение 

на плана за бедствия Биляна Кавалджиева-Димитрова благодари на 

присъстващите и напомни да се следи стриктно за спазването на правилата за 

пожарна безопасност в земеделските земи, горските територии и населените 

места, както и забраната за къпане и използване на водните площи. 

 

След приключване на дневния ред заседанието бе закрито. 

   

 

 

 

БИЛЯНА КАВАЛДЖИЕВА-ДИМИТРОВА /П/ 

ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ  

И РЪКОВОДИТЕЛ НА ОБЛАСТНИЯ ЩАБ 

   

                                                                          

 


